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Stredoveký festival 

Villa Ben 
sa koná už túto 

sobotu v mestskom 
parku! Podrobný 
program nájdete 

na 5. strane

Neprehliadnite!

regionálne noviny občanov mesta a okresu Bánovce nad Bebravou
Stretnutie rodákov
v Malých Hostiach 
za tónov 
heligóniek

Bánovskí 
gymnazisti získali 
Zlatú cenu vojvodu 
z Edinburghu

Galéria 
ATELIER HLAVINA 
otvorená

Nový parkovací 
automat so SMART 
funkciami

Náplň práce:
 Riadenie nových inves� čných projektov 
výroby, riadenie inovácií a technických 
zlepšení vo výrobných úsekoch spoločnos� 
 Budovanie pracovných � mov 
pre realizáciu projektov
 Príprava časového harmonogramu, 
rozpočet nákladov a ich priebežná 
aktualizácia, koordinácia postupu prác 
na projektoch
 Kalkulácie, riadenie a vyhodnocovanie 
skutočných nákladov projektov voči 
plánovaným nákladom

 Zabezpečovanie rovnováhy 
obchodných požiadaviek voči technickým 
možnos� am spoločnos� 

Požiadavky:
 Anglický jazyk ak� vne slovom a písmom
 Prax v odbore 10 rokov
 Skúsenos�  s manažmentom spoločnos�  

TECHNICKÉHO RIADITEĽA

Nástup: dohodou Kontakt: personalne@kompozitum.sk

Základný plat: 1 800 eur 
+ odmeny + benefi ty

KOMPOZITUM s.r.o. Topoľčany 
hľadá do svojho � mu 

Obrazy odviate časom,
výstava starých fotografií Bánoviec

Pri príležitosti tohto-
ročných osláv 790. výročia 
prvej písomnej zmienky 

nášho mesta si môžete za-
spomínať na to, ako mesto 
vyzeralo kedysi, a  akými 

premenami prešlo, a to aj 
prostredníctvom fotografií 
zo starších období. Výsta-
vu zorganizovalo Mestské 
kultúrne stredisko zo zdro-
jov Bánovčanov a  ich ro-
dinných archívov. Cenný 
materiál poskytol aj Mar-
tin Králik, autor známej 
knihy Bánovce nad Bebra-
vou na  starých fotogra-
fiách. Výstavu s  názvom 
Obrazy odviate časom si 
môžete pozrieť na oplote-
ní mestského parku, a  to 
do konca leta.  (r)

Folkloristi na bánovskom námestí

Bánovské Centrum voľného času 
v mesiaci júl ožilo prázdninármi. Tri 
týždne plné aktivít, dobrodružstiev, 
vôní, chutí, farieb a športu. Na svoje si 
prišli všetky zmysly. Len ten jeden ne-
zmysel sme museli rýchlo vymyslieť. 
Otvorili sme veľkú brána kamarátstva, 
tvorivosti a pohybu. Prvý týždeň sme 
mali na návšteve včelárku, zdolali Ha-
luzickú tiesňavu, púšťali vlastnoručne 
vyrobené lietadlá z rozhľadne Hájnica, 
vyskákali sa v JUMP aréne, plnili úlohy 
táborníkov. Druhý týždeň patril trom 
tvorivým dielňam: kreatívnej, výtvarnej 
a kulinárskej. Malí šikovníci vyrábali 
levanduľový sirup, šili vrecúška, zdobi-
li ponožky a plážové žabky, batikovali, 
maľovali kamene, piekli medovníčky 
a pizzu a veľa iných činností... Svoju 
odvahu predviedli pri lezení v Tarzá-

nii v Trenčíne. Ešte zastávka na kúpeľ-
nú oblátku a výletík ako namaľovaný. 
Tretí týždeň patril chlapcom, ktorí si 
preverili svoju kondičku na športovom 
tábore. Každodenné tréningy futbalu 
a  florbalu, návšteva kúpaliska či vý-
let v Laser aréne a v Historickom vo-
jenskom múzeu v Piešťanoch a tábor 
skončil ako lopta v bráne. Gól. Všetko 
sa nedá opísať, to treba zažiť. Členovia 
CTK Viking si spríjemnili letné prázd-
niny Bike stanovačkou v Chalmovej, 
kam sa doviezli na svojich dvojkoleso-
vých tátošoch. V auguste pokračujeme. 
Opäť je pripravený zaujímavý program. 
Dovtedy želáme všetkým krásne prázd-
niny. Všetkých prázdninárov pozdra-
vujú Mirka, Naďka, Magdalénka, Miňo, 
Roman, Lucka, Mirka, Aďka, Tamarka, 
Paťo, Kiko, Jakub.  CVČ

Letný tábor s Centrom voľného času

V ďalšom čísle aj 
o Majstrovstvách 
Slovenska 
v cestnej cyklistike 
mládeže 2022

Ďalšie podujatie Kultúrneho 
leta 2022 sa nieslo v znamení fol-
klóru. V nedeľu 14. augusta sme 
si na námestí mohli vypočuť ako 

prvú folklórnu skupinu Teplan-
ka z  Trenčianskej Teplej, ktorá 
pôsobí od roku 1974. Mnohí si ju 
môžu pamätať napríklad z Dní 
slovenských velikánov na Janko-
vom vŕšku, farmárskeho festiva-
lu Mňamfest či rôznych podu-
jatí v neďalekých Trenčianskych 
Tepliciach. Predstavil sa aj fol-
klórny súbor Bánovský Senior 
Tatrovák. Všetci priaznivci fol-
klóru, ľudovej piesne a  tanca si 
určite prišli na svoje. 

V  rámci Kultúrneho leta 
2022 nás ešte čaká stredoveký 
festival Villa Ben v  mestskom 

parku. V  nedeľu 28. augusta 
bude na námestí vystupovať DH 
Ostratičanka a  4. septembra 
v areáli ZUŠ DK na Dezidero-
vej verande vystúpi mužský spe-

vácky zbor Dezider K. V  prí-
pade nepriaznivého počasia sa 
program presúva do  interiéru 
(MsKS/ZUŠ DK).
  Text a foto: Marek Kasala

folklórna skupina Teplankafolklórna skupina Teplanka
Bánovský Senior TatrovákBánovský Senior Tatrovák
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V  priestoroch Vyso-
kej školy ekonómie a ma-
nažmentu, v utorok 19. júla 
2022, zástupcovia oboch 
inštitúcií podpísali me-
morandum, v  rámci kto-
rého budú spolupracovať 
pri vzájomnej propagácii 
svojich inštitúcií, prípra-
ve projektových aktivít, 
organizovaní prednášok, 
konzultácií pre študentov 
a zamestnancov o aktuál-
nych témach obecnej a re-
gionálnej samosprávy a pri 
spoločnom organizovaní 
rôznych podujatí.

Mesto Bánovce nad 
Bebravou zastupovala pri-
mátorka PhDr. PaedDr. Ru-
dolfa Novotná, Vysokú ško-
lu ekonómie a manažmentu 
v  Bratislave, ktorá má 
Miesto prvého kontaktu 
(MPK) v  Bánovciach nad 
Bebravou na  Partizánskej 
ulici 73, zastupoval rektor 
doc. Ing. Ľuboš Cibák, PhD. 
MBA, predseda akademic-
kého senátu doc.  Ing. Sta-
nislav Filip, PhD. a progra-
mová manažérka pre MPK 
Bánovce nad Bebravou 
Mgr. Jana Turčanová.

Kľúčovými ambícia-
mi memoranda oboch zú-
častnených strán je snaha 
presadzovať spájanie teórie 
s praxou, a  to napríklad aj 
pri nasledovných okruhoch 
ich spoločného záujmu.
 VŠE M  r a d a  pr i v í t a 
návrhy tém bakalárskych, 
diplomových, rigoróznych 
a  doktorandských prác, 
ktorých cieľom môže byť 
r i e š e n ie  kon k ré t nyc h 
problémov mesta, regiónu 
aj samosprávneho kraja.
 VŠEM ponúka mestu 
účasť na projekte � nanco-
vaného EÚ zameraného 
na  získavanie digitálnych 
z r u č n o s t í  d ô c h o d c o v 
a  zdravotne hendikepo-
vaných obyvateľov mesta, 
regiónu.
 VŠEM uvíta možnosť 
využívania prostriedkov 
komunikácie MÚ s  oby-
vateľmi na  prezentáciu 
možností štúdia, ponúk 

na celoživotné vzdelávanie 
ako aj prezentáciu úspeš-
ných absolventov z  MPK 
Bánovce nad Bebravou.

Vysoká škola ekonómie 
a manažmentu v Bratislave 
má takmer 20-ročnú histó-
riu a Miesto prvého kontak-
tu v Bánovciach nad Bebra-
vou pôsobí už 10 rokov. 

Podľa slov rektora, prvý 
študijný odbor, ktorý si VŠ 
vzala do  vienka, bola ve-
rejná správa a  regionálny 
rozvoj: „Snažili sme sa pô-
sobiť na to, aby vzdelanostná 
úroveň stúpala v  prospech 
samotných regiónov Sloven-
ska. Iné vysoké školy prob-
lematiku vzdelanosti riešia 
tak, že volajú študentov 
do svojich sídiel, centrál vo 
veľkých mestách, kde im po-
skytnú vzdelanie. Častokrát 
sa však stáva, že sa absolvent 
už viac do regiónu nevráti. 

Naša vysoká škola sa snaží 
regionálny rozvoj vnímať 
tak, aby sme vzdelanie po-
skytovali ľudom z  regiónu, 
a aby v ňom aj zostali.“

Št u d e nt i  n e c h o d i a 
za  školou, ale škola príde 
za  nimi. Takýchto miest 
na Slovensku je desať, kde 
VŠ pôsobí a snaží sa ponú-
kať vzdelávanie obyvateľom 
a občanom z najširších kru-
hov, nielen tým, ktorí skon-
čili strednú školu.

„Poteší nás, ak memo-
randum bude akýmsi stimu-
lom k tomu, aby sme v tejto 
spolupráci prijali nové vý-
zvy, možnosti, novú kvalitu. 
Ďakujeme za to, že už 10 ro-
kov môžeme pôsobiť v mes-

te Bánovce nad Bebravou,“ 
poďakoval na záver rektor 
Ľuboš Cibák.

„Prepojenie vzdelávania, 
teórie s  praxou, má nepo-
chybne veľký význam, a pre-
to považujem memorandum 
o spolupráci za dôležité pre 
obe strany. Aj týmto spôso-
bom môžeme podporiť ešte 
viac spoluprácu našich ob-
čanov, študentov VŠEM, pri 
správe mesta,“ dodala pri-
mátorka Rudolfa Novotná.

Memorandum o  spo-
lupráci je podpísané a po-
tvrdené podaním rúk. Táto 
zmluva nepochybne zvýši 
kredit mesta a  vzdeláva-
cích inštitúcií.

Jana Turčanová

PODPÍSANIE MEMORANDA O SPOLUPRÁCI
Mesto Bánovce nad Bebravou a Vysoká škola 
ekonómie a manažmentu v Bratislave 
podpísali memorandum o spolupráci

Platená inzercia

Rektor Ľuboš Cibák s primátorkou Rudolfou Novotnou 
potvrdili podpísané memorandum podaním rúk.

Pozvánka na výlety
OR SZZP v Bánovciach nad Bebravou organizuje pre 

členov SZZP dva pobyty: 1. Hotel Rysy – Tatranská Štrba. 
Termín: 25. –  30. septembra. 2. Hotel Vyšehrad – Turčian-
ske Teplice. Termín: 24. septembra – 1. októbra. Prihlásiť 
sa na oba pobyty je možné do konca augusta – na OR SZZP 
v pondelok, stredu a piatok. Tel.: 038 760 7149.  OR SZZP BN

Stretnutie rodákov v Malých Hostiach 
za tónov 
heligóniek

Heligónka a jej tóny sú v našom re-
gióne naozaj veľmi obľúbené. Svedčia 
o tom aj rôzne podujatia, na ktorých sa 
hráči na tomto hudobnom nástroji pre-
zentujú. Jedno z nich sa konalo v sobotu 
6. augusta v obci Malé Hoste. Hoci táto 
dedinka nepatrí v rámci okresu k tým 
najväčším, jej vedeniu v spolupráci s via-
cerými dobrovoľníkmi sa už po siedmy 
raz podarilo na miestnom futbalovom 
ihrisku zorganizovať festival 
heligonkárov spojený so šies-
tym ročníkom stretnutia ro-
dákov. S príchodom pätnástej 
hodiny sa začal areál zapĺňať 
nielen prichádzajúcimi he-
ligonkármi a  spevákmi, ale 
aj divákmi. Samotný festival 
otvorilo vystúpenie domácej 
kapely HLUK, ktorá zároveň 
vypĺňala prestávky medzi 
jednotlivými vystúpeniami, 
a  tiež vytiahla mnohých di-
vákov na tanečný parket. Ako 
býva dobrým zvykom, aj tentokrát za-
zneli v jej podaní okrem iných i piesne 
ospevujúce dedinku Malé Hoste, ako aj 
ostatné obce mikroregiónu Suchodolie. 
Veľmi dobrú náladu vyvolalo aj vystúpe-
nie členov Nitrianskej heligónky, ktorí sa 
tu stretli s viacerými svojimi fanúšikmi. 
Peknými ľudovými piesňami sa prezen-
tovali aj členovia hudobného zoskupe-

nia Varaďani zo Šurian. Podujatie svo-
jím účinkovaním podporila aj rodáčka 
a zároveň členka speváckej skupiny Ná-
dej z Topoľčian Mária Mlyneková, ako 

aj Lýdia Božíková z Velušoviec a viacerí 
ďalší. Heligonkár Ivan Dúcky z Pečenian 
sa dokonca rozhodol pre zaujímavý po-
čin – spomienku na  svojho bývalého 
kolegu Petra Grmana. Petrov hlas za-
znel síce z nahrávky, no heligónka zne-
la naživo. Nehrali sa len ľudové piesne, 
ale aj rôzne šlágre a v  jednom prípade 
i známy hit kapely Lojzo. A aký by to bol 

festival heligonkárov bez záverečného 
spoločného vystúpenia všetkých účin-
kujúcich? V Malých Hostiach si za mo-
hutného spevu všetkých prítomných za-

hrali spolu hneď dve známe 
piesne – Čo to tma šuchoce 
a Dnes je sobota. Podujatie 
navštívil aj predseda VÚC 
Trenčín Ing.  Jaroslav Baška 
a  prihovorila sa i  starostka 
obce Marta Gregorová, kto-
rej taktiež nerobilo problém 
pridať sa k  spievajúcemu 
davu. Po  ukončení festiva-
lu heligonkárov pokračoval 
program tanečnou zábavou, 
počas ktorej sa prezentovala 
hudobná skupina AT Band 

z Horných Zeleníc pri Hlohovci. Túto 
kapelu poznajú mnohí aj zo známej 
TV Senzi či z  vydaných CD nosičov. 
Jej členom sa podarilo rozprúdiť pra-
vú letnú zábavu, počas ktorej prebehlo 
aj žrebovanie tomboly. Na podujatí sa 
prezentovali aj členovia ZO JDS Malé 
Hoste ochutnávkami koláčov z vlastnej 
produkcie.  Marek Kasala
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ZÁMERY mesta
Mesto Bánovce nad Bebravou zverejňuje ZÁMERY 

prenechať majetok mesta do nájmu obchodnou verejnou 
súťažou a vyhlasuje podľa § 9a ods. 9 v spojení s § 9a ods. 1 
písm. a) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí a podľa § 281 
až § 288 zákona č. 513/1991 Zb. Obchodného zákonníka dve
obchodné verejné súťaže o najvhodnejšie návrhy na uza-
tvorenie nájomných zmlúv, predmetom ktorých sú:
 nájom nebytového priestoru nachádzajúceho sa 

na 1. nadzemnom podlaží v budove Domu služieb v Bá-
novciach nad Bebravou, Nám. Ľ. Štúra súp. č. 6, postavenej 
na C-KN parc. č. 7/1, zapísanej na LV č. 1301, k. ú. Bánovce 
nad Bebravou, o celkovej ploche 32,5 m2 (bývalá kancelária 
RadioNET s.r.o.).
 nájom nebytového priestoru nachádzajúceho sa 

na 1. nadzemnom podlaží v budove Domu služieb v Bá-
novciach nad Bebravou, Nám. Ľ. Štúra súp. č. 6, postavenej 
na C-KN parc. č. 7/1, zapísanej na LV č. 1301, k. ú. Bánovce 
nad Bebravou, o celkovej ploche 218,42 m2 (bývalá diskoté-
ka YAKUZA).

Vyhlásenie a podmienky obchodnej verejnej súťaže sú 
zverejnené na úradnej tabuli Mesta Bánovce nad Bebravou 
a webovej stránke: https://uradnatabula.banovce.sk/, záložka 
Verejná obchodná súťaž.

Nový parkovací automat so SMART funkciami
Na  odstavnej ploche 

na  ul. Hviezdoslavova pred 
nemocnicou pribudne nový 
parkovací automat. Aj naďa-
lej bude možná úhrada za do-
časné parkovanie v hotovosti, 
prostredníctvom SMS alebo 
kúpou predplatených parko-
vacích kariet. Novinkou však 
budú SMART funkcie.

Po  novom bude možné 
parkovné uhradiť už aj pros-
tredníctvom:
 d v o c h  m o b i l n ý c h 
aplikácií (QR kód na stiah-
nutie apl i k ácie bude 
na automate),
 webovej aplikácie bez 
nutnosti registrácie,
 bezkontaktného platob-
ného terminálu priamo 
na  parkovacom automate, 
ktorý bude sprístupnený 
v  priebehu najbližších 
4 týždňov. 

Nový parkovací auto-
mat nahradí ten jestvujúci 
na  rovnakom mieste. Jeho 
uvedenie do  prevádzky je 
plánované na 1. septembra 
2022. O  presnom termíne 
budeme verejnosť ešte infor-
movať. Medzi ďalšie novin-
ky patrí úhrada parkovného 
na 30 minút alebo zadávanie 
EČV vozidla pri kúpe par-
kovacieho lístka. Občania 
budú môcť využívať všetky 
inovácie aj na odstavnej plo-

che na ul. Záfortňa, len s vý-
nimkou bezhotovostných 
platieb prostredníctvom ter-
minálu, pretože tu sa parko-
vací automat meniť nebude. 

Odstavné plochy na ul. 
Hviezdoslavova pred ne-
mocnicou s  kapacitou 
110 miest a na ul. Záfortňa 
v blízkosti autobusovej sta-
nice s kapacitou 30 miest sú 
zverené do správy príspev-
kovej organizácii Správa 
majetku mesta. K  zmene 

parkovacieho automatu 
pristupuje Správa majetku 
mesta s cieľom sprístupniť 
viaceré možnosti bezhoto-
vostnej úhrady parkovného 
a zvýšiť komfort pre užíva-
teľov. V  uplynulom roku 
zaznamenali nárast podie-
lu bezhotovostných pla-
tieb prostredníctvom SMS. 
Taktiež evidovali zvýšený 
počet sťažností súvisiacich 
s  nedostatkom bezhoto-
vostných metód úhrad par-
kovného a  nespoľahlivou 
prevádzkou automatu. 

V  súvislosti so spuste-
ním nového parkovacieho 
automatu vstúpi dňom jeho 
sprevádzkovania do  plat-
nosti aj nový prevádzkový 
poriadok pre uvedené od-
stavné plochy. Zásadnou 
zmenou je zavedenie tarif-
ných pásiem A a B s rôznou 

výškou parkovného a zmena 
ceny dočasného parkovania 
i predplatených parkovacích 
kariet. Po novom do tarifné-
ho pásma A patrí odstavná 
plocha na  ul. Hviezdosla-
vova a do tarifného pásma 
B odstavná plocha na  ul. 
Záfortňa. Nižšie uvádzame 
prehľad niektorých cien
parkovného od 1.9.2022. 

Všetky informácie sú 
dostupné na stránke Správy 
majetku mesta smmbn.sk 
v časti Dočasné parkovanie 
a na stránke mesta www.ba-
novce.sk. Prevádzkový po-
riadok a pokyny k užívaniu 
automatu budú zverejnené 
aj na  informačnej tabuli 
na parkoviskách.

  Tlačová správa mesta

Pásmo Platba Čas Cena v EUR

A

v parkovacom automate 30 min 0,30 

v parkovacom automate 1 hod 0,50

SMS, v aplikácii 30 min 0,40

SMS, v aplikácii 1 hod 0,60

B

v parkovacom automate 30 min 0,20

v parkovacom automate 1 hod 0,40

SMS, v aplikácii 30 min 0,30

SMS, v aplikácii 1 hod 0,50

Pozvánka na schôdzu
Vý b o r  Z O  S Z P B 

v Bánovciach n. B. pozý-
va všetkých svojich členov 
na členskú schôdzu, ktorá 
sa uskutoční dňa 26. au-
gusta od 13.00 h v zasadač-
ke Mestského úradu na pr-
vom poschodí na Farskej 

ulici. Schôdza bude spoje-
ná s mestskými oslavami 
78. výročia SNP. Tešíme sa 
na  účasť všetkých našich 
členov, spoločne si pripo-
menieme významnú his-
torickú udalosť v dejinách 
Slovenska.  ZO SZPB

Obec Uhrovec oznamuje zámer predaja špe-
ciálneho nákladného vozidla MITSUBISHI 
FUSO TRUCK, 
JPN formou ob-
chodnej verejnej 
súťaže.

Podmienky súťa-
že sú zverejnené 
na www.uhrovec.sk.

Po páde zostal v bdelej kóme, 
pomáha rodina, priatelia, ale aj verejnosť

Život mladého človeka sa v  jedno januárové ráno 
zmenil od  základov. Lekári vravia, že zdravotný 

stav Miroslava Jamricha z Dežeríc je nemenný. Jeho ro-
dina - mama a sestra, ktoré sa o neho doma starajú, však 
u neho pozoruje pokroky, ktoré Mirko dosahuje najmä 
vďaka rehabilitáciám. Tie sú však veľmi nákladné, preto 
sa snažia na ne získať financie aj verejnou zbierkou.

Dňa 4. januára 2021 Mir-
ko, 27-ročný murár, zdravý 
chlap, šiel svojej manželke 
vyzdvihnúť výsledky antigé-
nového testu, cestou sa však 
pošmykol na  ľade a  spadol 
hlavou na  obrubník. ...sa-
nitka, nemocnica, diagnóza 
– APALICKÝ SYNDRÓM, 
bdelá kóma. Radikálna zme-
na života nielen pre Mirka, 
ale aj pre celú rodinu. Aj 
v  tomto prípade má Mir-
ko šťastie v  nešťastí. Sila 
lásky a  rodiny sa prejavila. 
Stojí pri ňom úžasná, sil-
ná mama a milujúca sestra 
Mirka. „Môj brat Mirko bol 
odjakživa kopec srandy, vti-
pálek, ale aj veľký pomocník 
každému, kto to potreboval. 
Je to môj malý veľký brat,“ 
hovorí o  svojom bratovi 
obetavá sestra. O  tom, že 
Mirko bol priateľský a obe-

tavý človek, svedčí aj to, že 
priatelia na neho spomínajú, 
ako na človeka s veľkým srd-
com. Aj preto jeho kamaráti 
Tomáš Kardoš a  Stanislav 
Omelka 26. júna 2022 zorga-

nizovali na ihrisku v Dežeri-
ciach futbalový zápas - starí 
a  mladí páni a  rozhodli sa 
venovať výťažok zo vstup-
ného a  ďalšie vyzbierané 
peniaze od futbalistov Mir-
kovi na  liečenie. „Z  celého 
srdca ďakujeme každému, kto 

akýmkoľvek spôsobom pomá-
ha Mirkovi v napredovaní, či 
už príspevkom na rehabilitá-
cie, návštevou, radou, alebo 
dokonca kúpou háčkova-
ných hračiek, ktoré vyrábam 

na vyzbieranie ďalších peňazí 
pre Mirka, aj pracovníčkam 
ÚPSVaR a sociálnej poisťov-
ne, ktoré boli také ústretové, 
že nám vybavili aj to, čo ne-
bolo treba. Každý kto môže, 
je  nápomocný,“ dodáva 
Mirkova sestra. Miroslavov 

zdravotný stav pomáhajú 
zlepšiť najmä nákladné re-
habilitačné pobyty v  Pieš-
ťanoch a Ostrave. Za týmto 
účelom jeho rodina zorgani-
zovala verejnú zbierku, ktorú 

môžete podporiť na transpa-
rentnom účte SK74833 
00000002701959272 - pe-
niaze poputujú na  všetky 
budúce rehabilitačné pobyty 
a pomôcky, ktoré Mirko po-
trebuje na zlepšenie kvality 
svojho života.  (lk)

BÁNOVECKÁ PARENICA 2022
Klub Slovenských turistov Bánov-

ce nad Bebravou v spolupráci s klubom 
xRoad Bánovce nad Bebravou pozýva 
všetkých priaznivcov bicykla na 25. roč-
ník cykloturistického podujatia: BÁNO-
VECKÁ PARENICA 2022. Ponúkame 
Vám potulky okolím Bánoviec nad Bebra-

vou vhodné pre všetky vekové kategórie, 
od  deti po  cyklistických ,,veteránov“. 
Kedy: 4. september 2022 – prvá septem-
brová nedeľa. Kde: Štart pred Športovou 
halou, ulica J. Kačku. Cieľ: Pohostinstvo 
u  PALUŠA – mestská časť Biskupice. 
Cieľ bude otvorený od 12.00 h do 16.00 h, 

kde na každého účastníka čaká diplom 
a občerstvenie. Každý účastník štartuje 
na vlastné riziko a nebezpečie, poduja-
tie sa koná za plnej cestnej premávky bez 
zabezpečenia križovatiek, je nevyhnutné 
dodržiavať pravidla cestnej premávky! Te-
šíme sa na Vašu účasť.  KST BN

benefičný futbalový zápas v Dežericiachbenefičný futbalový zápas v Dežericiach
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Štyria bánovskí gymnazisti získali 
Zlatú cenu vojvodu z Edinburghu 

Paulína Balážová

Celkovo som sa progra-
mu DofE venovala štyri 
roky, zlatá úroveň z  toho 
zabrala asi polovicu, preto-
že bola časovo najnáročnej-
šia. Na splnenie zlatej úrov-
ne som musela absolvovať 
a  rozvíjať sa v niekoľkých 
oblastiach - v športe, v ta-
lente a  v  dobrovoľníctve. 
Okrem toho som absolvo-
vala štvordňovú expedí-
ciu v prírode bez mobilu, 
a  taktiež som týždeň strá-
vila na  tzv. rezidenčnom 
projekte, kde som robila 
animátorku deťom z  ná-
hradných rodín. Keďže 
je program náročný, bez 
podpory a pomoci od pani 
učiteliek a rodiny by som to 
určite nezvládla. Vďaka to-
muto programu som mala 
možnosť viac spoznať samu 
seba a rozvíjať sa v rôznych 
oblastiach. Zistila som, že 
ma veľmi baví turistika 
a stanovanie a že bez telefó-
nu je to ešte väčšia zábava. 
Za najväčšie plus však po-
važujem to, že ma program 
„donútil“ prekonať samu 
seba a nájsť motiváciu do-
končiť veci do konca, aj keď 
je to náročné. Spomenúť 
však musím aj to, že splne-
nie programu veľmi dobre 
vyzerá aj v životopise a pri-
náša pre nás rôzne výhody 
aj po jeho ukončení. Ja na-
príklad aj vďaka nemu do-
stanem štipendium na vy-
sokú školu. Najnáročnejšie 
bolo nájsť už spomínanú 
motiváciu program plniť 
a pravidelne zapisovať ak-
tivity aj počas pandémie, 
keďže vtedy sme často ne-
mali motiváciu ani na zá-
kladné povinnosti.  Počas 
leta sa chystám na niekoľ-
ko táborov, kde budem 
robiť animátorku a okrem 

toho chcem tráviť čas 
s priateľmi a rodinou. Mo-
jím hlavným cieľom je si 
dobre oddýchnuť, aby som 
mohla v plnej sile nastúpiť 
na vysokú školu. 

Michal Števanka
Moja cesta bola nasle-

dovná - bronz je prvá úro-
veň a hlavný cieľ, ktorý tr-
val pol roka, som mal hru 
na  saxofón. Šport som si 
dal beh a na dobrovoľníctve 
som učil jedno dievča hrať 
na  zobcovej flaute. Každá 
oblasť ma v niečom zoceli-
la, ale najkomplikovanejšia 
bola expedícia. Na dva dni 
a  jednu noc sme šli na tu-
ristiku, kde sme museli byť 
na nohách šesť hodín. Bolo 
to náročné. Na striebro som 

si zvolil ako talent preklad 
z  angličtiny do  slovenči-
ny, plávanie a  výpomoc 
v detskom zbore Bosé osy 
na ZUŠ DK. Expedícia tr-
vala 3 dni a 2 noci. A zlato 
bol pre mňa najväčší orie-
šok. Keďže bronz mal dva 
trojmesačné ciele a  jeden 
hlavný polročný, tak sa dal 
dokončiť za pol roka. Strieb-
ro malo všetky ciele na pol 
roka, ale zlato malo všetky 
ciele na rok. Ako novinku 
sme objavili rezidenčný 
projekt, čo je taká disciplí-
na, kde si vyberiete nezná-
me prostredie a ľudí a mu-
síte sa za dobu minimálne 
5 dní adaptovať a vykonať 
s  tímom rôzne aktivity. Ja 
som bol na mesiac v Gréc-
ku, na projekte Safe Town 
cez spoločnosť Youth for 
Equality, ktorá mi ponúkla 
miesto v tomto mesačnom 
dobrovoľníckom Erasmus 
projekte. Tu sme spolu 
s  gréckym Červeným krí-
žom pomáhali zvyšovať po-
vedomie o požiaroch v lete 

a  zároveň sme ich pomá-
hali aj hasiť. Rozhodne mi 
celé DofE dalo veľa. Ja som 
sa dokonca stal aj ambasá-
dorom pre DofE na  našej 
škole. Tu som stretol úžas-
ných ľudí či z vedenia ale-
bo aj z radov ambasádorov. 
Za toto som „Dofákom“ aj 
vedúcim veľmi vďačný. Naj-
náročnejšie bolo prekvapi-
vo zapisovanie cieľov. Počas 
vykonávania svojich aktivít 
si do  ORB, čo je taký náš 
e-denník, zapisujeme naše 
pocity a všetko čo vykoná-
me počas aktivít. Malo by 
sa to zapisovať pravidelne 
každý týždeň, po vykonaní 
aktivity. Samozrejme, neraz 

sa stalo, že sme na to poza-
budli a museli spätne naha-
dzovať, a  to už nie je ono, 
lebo to nemáte v  čerstvej 
pamäti. Moje leto rozhod-
ne budem tráviť pracovne, 
vzhľadom na  to, že idem 
na vysokú školu do zahra-
ničia, a to nie je najlacnej-
šie. Rozhodne si ale aj do-
prajem oddych a  vyrazím 
niekam na dovolenku.

Adam Kiripolský

Dostať sa na túto úroveň 
znamená mať vytrvalosť. 
To bolo pre mňa najviac 
náročné. Trvalo to kvôli 

pandémii približne tri roky 
s menšími pauzami, takže 
počas skoro celého štúdia 
na  strednej škole. Myslím 
si, že my sme mali sťažené 
podmienky kvôli korone, 
ale aj bez toho by to bol ná-
ročný proces. Pre mňa bolo 
najnáročnejšieho dokončiť 
kategóriu skill (zručnosť), 
kde som si stanovil vyrobiť 
krátky film/video o miest-

nom cykloturistickom klu-
be Viking, ktorého som 
súčasťou. Pomáhalo mi na-
ozaj veľa ľudí, či už som sa 
mohol obrátiť na našu pani 
učiteľku Duckú, alebo pri 
náročnejších kategóriách 
na mojich mentorov. Mys-
lím si, že program DofE mi 
dal hlavne príležitosť zistiť 
svoje limity a posúvať ich. 
Taktiež som vyskúšal veci, 
ku ktorým by som sa inak 
nedostal. Predtým by som 
nikdy v  živote nepovedal, 
že zabehnem polmara-
tón alebo že prenocujem 
na Uhrovskom hrade, a te-
raz si môžem povedať, že 
obe mám za  sebou. Podľa 
mňa je tento program vý-
hodou do  budúcnosti pre 
tých študentov, ktorí si 
z  toho sami chcú veľa od-
niesť. Ciele si každý nasta-
vuje sám a  je teda na kaž-
dom, ako veľmi sa chce 
posunúť vpred a čo si z toho 
odnesie.  Leto plánujem 
tráviť hlavne oddychom, 
dovolenkami, na  bicykli 
a  relaxom pred nástupom 
na vysokú školu, ktorá začí-
na v septembri. 

Jakub Filo

Najskôr sme si prešli 
bronzovou a  striebornou 
úrovňou. Na zlatej úrovni 
sme absolvovali 4-dňovú 
expedíciu v  Štiavnických 
vrchoch a  v  rámci rezi-
denčného projektu som vy-
cestoval na týždňovú Era-
smus mládežnícku výmenu 
do  Talianska. Povedal by 
som, že hlavnou myšlien-
kou pobytu bolo naučiť sa 
žiť v  prítomnosti. Často 
rozmýšľame nad mnohý-
mi vecami naraz a hľadíme 
príliš do  budúcnosti, no 
medzitým nám aktuálna 
chvíľa uteká pomedzi prsty. 

Jednou z  tém bola naprí-
klad aktívna komunikácia, 
kde sme sa snažili paradox-
ne vypnúť mozog a sústre-
diť sa čisto na prebiehajú-
ci rozhovor. Okrem toho 
som sa stretol s úžasnými 
priateľmi zo zahraničia. 
Čo sa cieľov týka, v oblasti 
športu som mal za cieľ za-
behnúť polmaratón v čase 
1:27 h, žiaľ, opakované zra-
nenie ma zastavilo, a  tak 
som mierne ubral z  behu 
a pridal silového tréningu. 
Na  dobrovoľníctve sme 
spolu s Paulínou a  spolu-
žiačkou Katkou založili 
na našej škole mládežnícky 
klub, čím sme chceli zdru-
žiť našich rovesníkov a trá-
viť čas zmysluplne vrátane 
pomoci našej komunite. 
Čo sa týka talentu, tu som 
sa venoval 3D designu, kde 
som mal za cieľ navrhnúť 
model interiéru.

Pomo c  a   p o dp or u 
sme dostávali od blízkeho 
okolia (rodina, priatelia), 
a  tiež od našich učiteliek, 
ktoré boli aj našimi men-
torkami a programom nás 
viedli. Práve ony boli na-
šimi najväčšími fanúšikmi 
a verili nám, aj keď sme si 
my sami niekedy neverili. 
Vďaka DofE som spoznal 
niekoľko skvelých nových 
ľudí a zároveň sa ešte viac 
zblížil s priateľmi. Objavil 
som nepoznané stránky 
svojej osobnosti a  rôzne 
nové hobby. Osobne by 
som študentom DofE od-
poručil. Každý v ňom náj-
de niečo svoje. Je to skôr 
cesta sebapoznávania  než 
honba za ocenením a cer-
tifikátom. Najnáročnejšie 
bolo v  sebe znovu hľadať 
stratenú motiváciu, keď 
som mal už po  tretíkrát 
chuť to zabaliť. Zo začiat-
ku sa výsledky dostavovali 
rýchlo, no postupom času 
bol posun menej badateľ-
ný. Od septembra ma čaká 
vysoká škola, preto toto 
leto brigádujem, aby som 
čo-to zarobil. Rád by som 
sa ale čo najviac stretával 
s  blízkymi z  priateľských 
a rodinných kruhov. Prav-
dupovediac, veľké plány 
dopredu nemám, uvidím, 
čo príde. Lenka Karasová

V rámci programu DofE (Medzinárodná cena vojvodu z Edinburghu) sa v pondelok 27. júna uskutočnilo celoslovenské oce-
ňovanie tzv. zlatých „dofákov“. Z Gymnázia J. Jesenského v Bánovciach túto métu dosiahli štyria žiaci, a to Paulína Balážová, 

Michal Števanka, Adam Kiripolský a Jakub Filo. Celkovo v histórii DofE v SR dosiahlo zlatú medailu 126 účastníkov programu. 
Dosiahnuť zlato je dlhodobý a veľmi náročný proces. Tí, ktorí sa dostali až sem, sú skutočne veľmi šikovnými a vytrvalými štu-
dentmi. Štyroch úspešných gymnazistov sme sa spýtali, aké ciele si stanovili, čo všetko museli absolvovať, aby sa stali „zlatými 
dofákmi“, čo bolo pre nich najnáročnejšie a čo im účasť na programe DofE priniesla, ale aj to ako plánujú tráviť leto.

Medzinárodná cena vojvodu z Edinburghu (skrá-
tene DofE) je rozvojový program, ktorý dáva mladým 
ľuďom vo veku 14 až 24 rokov šancu rozvinúť svoje 
schopnosti, naplniť svoj potenciál a uspieť v živote. 
Účastníci programu sa celkovo zapájajú do 4 oblastí 
– rozvoj talentu, športová aktivita, dobrovoľníctvo 
a dobrodružná expedícia. Úlohou účastníka je ve-
novať sa aktivite, ktorú si sám zvolí, pravidelne počas 
niekoľkých mesiacov a splniť výzvu, ktorú si v danej 
oblasti určil. Cieľom programu  je posilniť charakte-
rové vlastnosti – vedieť si stanoviť cieľ a ísť si za ním 
(cieľavedomosť), vydržať pri zvolenej aktivite aj nie-
koľko mesiacov (vytrvalosť) a nevzdať sa (vnútorná 
motivácia). Účastníci si cibria svoju samostatnosť, zod-
povednosť, schopnosť rozhodnúť sa a pracovať v sku-
pine, t. j. schopnosti, ktoré sú stále viac vyhľadávané 
u zamestnávateľov. Pre prijatie na zahraničné univer-
zity, najmä v anglicky hovoriacich krajinách, je dnes 
účasť na DofE dôležitým plusovým bodom. Snahou 
Národnej kancelárie DofE je, aby aj firmy na Slovensku 
uznávali DofE v životopisoch uchádzačov, ako potvr-
denie poctivej práce na rozvoji vlastných kompetencií 
a aby sa ľudia z praxe stávali mentormi mladých počas 
programu. Medzinárodná cena vojvodu z Edinburghu 
je odovzdávaná na slávnostnej ceremónii z rúk vý-
znamných osobností, ktoré program podporujú, naprí-
klad prezidentky či veľvyslancov. Vzhľadom na to, že 
zakladateľom programu je manžel britskej kráľovnej, 
princ Philip, zlatých ceremónií sa pravidelne zúčast-
ňujú príslušníci britskej kráľovskej rodiny. Program 
DofE funguje na bánovskom Gymnáziu Janka Jesen-
ského od roku 2016 a môže sa popýšiť absolventmi 
bronzovej, striebornej a aj zlatej úrovne.
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Jozef Števanka *1956
Štefan Botka *1935
Ing. Štefan Kapsa *1952
Margita Dubničková, rod. Szabová *1929

Opustili nás

 Spoločenská kronika

Ležala som v plytkej vode. 
Slnečné lúče ma oblievali 
pocitom dovolenkovej blaže-
nosti. Vodná nádrž na Tep-
lom vrchu naplnila svoje 
meno do bodky - voda bola 
vrchovato teplá. Problémy 
na chvíľu prestali existovať. 
Poslala som ich „k vode“.

Opodiaľ, na brehu, sa dva-
ja malí chlapci hrali na voj-
nu. S  vodnými pištoľami. 
Potom našli kameň, ktorý sa 
v ich fantázii zmenil na bom-
bu. Tá dopadla do  vody. 
„Bác“ - voda vytryskla, deti 
sa smiali a tešili.

„Ja som, akože, ruský 
zabijak,“ vykrikoval jeden 
z chlapcov.

Rodičia sledovali hru svo-
jich detí, pofajčievali a na-
dávali na politiku.

Bol 6. august a  tie deti 
a ani ich rodičia netušili, 
že práve v ten deň spadla 
bomba na Hirošimu. Vola-
la sa Malý chlapec. Je to už 
sedemdesiatsedem rokov. 
Koho to dnes zaujíma?

Bola to len moja augusto-
vá asociácia. Neviem, prečo 
sa mi to takto prepojilo.

Čo bolo dávno, na  to 
sa postupne zabúda. Čo 
bude potom, nie je chuť 
riešiť a čo je teraz, to treba 
len nejako prežiť. Takto 
sme sa nastavili.

Nepoučiteľné ľudstvo. 
Akoby niekde existova-
la ďalšia možnosť, prežiť 
ďalší život. Hneď po tejto 
dovolenke, na Zemi, kde 
sme toho tak veľa pokazili. 
 (zb)

Dnes píše Zuza.nkaZuza.nka

kultúra, spoločnosť 5

Ing. Martin Herčút a Barbora Ďurišová
Milan Balát a Darina Obrancová
Richard Chlivenyi a Annamária Valachová

Uzavreli manželstvo

Poďakovanie 
Poďakovanie celému kolektívu lôžkového oddelenia 
fyziatrie, balneológie a  liečebnej rehabilitácie, kde som 
ležala od 13.7. do 22.7., za príkladnú starostlivosť a hlavne 
sestre cvičiteľke, lekárovi a pánu primárovi Törökovi.

 Igazová Marta, Bánovce nad Bebravou

Vysoké Tatry s KST BN
Klub slovenských turistov BN pozýva na víkendový výlet 

do Vysokých Tatier. Termín: 17. - 18. septembra. Odchod: 
o 04.00 h z autobusovej stanice SAD BN. Program: 1. deň: Tat-
ranská Polianka – Sliezky dom – Východná Vysoká – Prielom 
– Zbojnícka chata – Veľká studená dolina – Tatranská Lomnica. 
2. deň: Štrbské pleso – Predné Solisko a späť. 

Kontakt: Marián Chovanec: 0905 910 068.  (r)

Galéria ATELIER HLAVINA otvorená
Priaznivcom výtvarného umenia 

v našom meste s radosťou oznamujeme, 
že po dovolenkovej pauze je od 9. 8. 2022 
opäť možné navštíviť našu galériu v Bá-
novciach nad Bebravou.

V galérii sú momentálne nainštalova-
né diela mnohých (nie však od všetkých) 
autorov, s ktorými naša galéria spolupra-
cuje v online galérii www.atelierhlavina.
sk. Máte možnosť obdivovať obrazy na-
príklad od Milana Ferenčíka, renomo-
vaného scénografa, ktorý pracoval pre 
operné domy na Slovensku, v Česku, ale 
aj Japonsku, či Rakúsku. Možno nevie-
te, ale spevák Pavol Hammel sa už viac 
ako 15 rokov venuje nielen hudbe, ale 
aj maľovaniu abstraktných obrazov a aj 
tie je momentálne možné vidieť v našej 

bánovskej galérii. Okrem abstraktných 
malieb, nám aktuálne steny zdobia aj ob-
razy realistické, či už nežné ženské tváre 
od Mileny Ďuricovej, krajinky od Mi-
chala Macha, či Tibora Nagya, alebo mo-
derné obrazy v štýle graffiti od Františka 
Radačovského. Mnohých potešia naivné 
maľby od Jána Glózika zo srbskej Kova-
čice, či Adžany Modlitbovej z Pezinka. 

Nezabúdame aj na výtvarníčky pôvodom 
z Bánoviec nad Bebravou Darinku Szöl-
lösiovú, Dášu Ďurišovú a jeden akvarel aj 
od Lenky Králikovej. Okrem obrazov si 
môžete pozrieť aj diela sochárov z nášho 
portfólia, napríklad Mária Horváthová, 
Peter Kuraj, Ondřej Svoboda a  Braňo 
Brody. Samostatnú kapitolu tvoria misy 
a misky zo skla od slovenského výtvar-
níka Juraja Slobodu z Bratislavy. Všetky 
vystavené diela sú predajné, ale galériu 
môžete navštíviť a pozrieť si umelecké ar-
tefakty aj bez ambície nakupovať. Príďte 
sa pozrieť, len tak, pre radosť z krásy.

Galéria na Novomeského 1340, v bu-
dove ZUŠ DK (vchod od pošty) je pre ve-
rejnosť otvorená utorok až piatok v čase 
od 13.00 do 17.00 h.  Viera Žáková
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,,Zohratosť bude určite našou 
najsilnejšou stránkou,“ Richard Makýš

 Prvou otázkou sa ešte 
vrátim k  sezóne 2021/2022. 
Prekonali ste tretím miestom 
predsezónne očakávania? 

Naším predsezónnym 
cieľom bolo umiestnenie 
do 5. miesta. Vyšla nám jarná 
časť súťaže, keď sme dokázali 
zvíťaziť v  siedmich zápasoch 
po sebe a zdolali sme vonku 
silný Prešov a aj víťaza súťaže 
Topoľčany, takže s konečným 
3. miestom sme maximálne 
spokojní.
 Niekoľko zápasov prvej 
hádzanárskej ligy sa neodo-
hralo, stretnutia sa museli 
kontumovať. Nebojíte sa, že 
Covid opäť preruší priebeh 
sezóny?

V  rámci súťaže sme boli 
družstvo, ktoré reálne odohra-
lo najviac zápasov i keď sme 
častokrát museli nastúpiť bez 
pozitívne testovaných hráčok. 
Covid sa stáva postupne priro-
dzenou súčasťou nášho života 
a dúfam, že sa nezopakuje situ-
ácia z posledných dvoch sezón, 
keď sme namiesto športovania 
dlhé týždne sedeli doma. 

 Nová sezóna už pomaly 
klope na dvere, kedy ste začali 
s  prípravou? Čo dievčatá 
absolvujú do začiatku prvého 
majstrovského stretnutia? 

Tak ako každý rok dievčatá 
celý júl trénovali individuálne 
a s oficiálnou spoločnou prí-
pravou sme začali 1. augusta. 
Do prípravy sa zapojili všetky 
hráčky, s  ktorými počítame, 
okrem Viktórie Horňanovej. 
Tá reprezentovala Slovensko 
na  MS kadetiek a  pripojí sa 
k  nám po  dovolenke. Tré-
ningy máme počas prázdnin 
každý deň a  v  rámci prípra-
vy máme naplánované popri 
dvoch priateľských zápasoch 
aj dva domáce turnaje „O po-
hár primátorky mesta“(13.8.) 
a „O pohár partizánskej brigá-
dy Jana Žižku“(27.8.). Prípravu 
by sme mali ukončiť turnajom 
v Nesvadoch (3.-4.9.).
 Kostra kádra zostane 
z achovaná , ale dôjde 
k  výraznejšej  obmene, 
napriek tomu, že ste známy 
tým, že rád dávate príležitosť 
odchovankyniam? 

Držíme sa naďalej nášho 
systému, založeného na vlast-
ných odchovankyniach. Kaž-
dému kádru však prospeje 
„nová krv“, a tak sme pracovali 
aj na posilách. Tou najvýraz-
nejšou je Dominika Krajčíko-
vá, ktorá k nám prestúpila z To-
poľčian. Postupne sa vracajú aj 
hráčky, ktoré nehrali dlhšie pre 
zranenie alebo chorobu resp. si 
plnili materské povinnosti. 
 Čo môže byť našou naj-
väčšou prednosťou v  novom 
ročníku?

Tento kolektív budujeme 
už tri sezóny s minimálnymi 
zmenami a zohratosť bude 
určite našou najsilnejšou 
stránkou. 
 S  akými cieľmi vkročíte 
do  sezóny 2022/2023, alebo 
s  čím by bol Richard Makýš 
spokojný v  máji nasledujú-
ceho roku?

Ja osobne som nohami 
na zemi. Súperi budú opäť silní 
a v mnohých zápasoch rozhod-
nú detaily, ktorými môže byť 
momentálna forma kľúčových 
hráčok, zranenia, ale i spomí-

naný Covid. Spoločne urobí-
me všetko pre to, aby sme sa 
umiestnili opäť na medailovej 
pozícii a dúfam, že nám k tomu 
pomôžu aj naši fanúšikovia.
 Pri hádzanej ste už dlhé 
roky. Ako veľmi sa mení 
postupom času?

Začínam svoju 38. sezó-
nu ako tréner a za tú dobu sa 
zmenilo množstvo vecí týka-
júcich sa tréningových pod-
mienok, systému tréningu, 
materiálneho vybavenia ale 
i myslenia a prístupu hráčok. 
Zmodernizoval sa tréningo-
vý proces, ktorý je pestrejší aj 
vďaka množstvu pomôcok. 
Na  internete máme možnosť 
nájsť nové cvičenia a aplikovať 
tie vhodné do prípravy. Ženská 
hádzaná je určite rýchlejšia, si-
lovejšia a aj pestrejšia. Kedysi 
v  zápase padlo 35-40  gólov 
a hovorilo sa o slabých obra-
nách. Dnes je úplne normálne 
ak v zápase padne 60-70 gólov 
a každý hovorí o peknej, útoč-
nej hre. Myslím si, že takýto 
trend je správny a hlavne atrak-
tívny pre divákov.  (aj)

Naše hádzanárky majú za sebou úspešnú sezónu. V prvej hádzanárskej lige 
žien obsadili tretie miesto a nielen výsledkami, no i výkonmi potvrdzo-

vali, že patria k špičke v druhej najvyššej hádzanárskej súťaži žien. Kolotoč 
súťažných stretnutí sa pre dievčatá trénera Makýša nanovo rozkrúti v prvej 
polovici septembra. Dovtedy absolvujú mesačnú prípravu, súčasťou ktorej bol 

13. augusta aj domáci turnaj „O pohár primátorky mesta“ (o ňom budeme informovať v ďal-
šom čísle). Prinášame vám rozhovor s trénerom našich hádzanárok Richardom Makýšom. 

V Biskupiciach sa športovalo, ale i zabávalo
Sobotňajšie popoludnie 

dňa 23. júla bolo v Biskupi-
ciach vyhradené pre kopajú-
cich, ktorí radi premieňajú 
11-metrové kopy. Konala sa 
totiž Biskupická jedenástka, 
a to po dvoch rokoch odml-
ky. Do akcie sme išli trochu 
s obavami, ale aj s očakáva-
ním, nakoľko sme mohli iba 
hádať, aká bude účasť.

Pretože aj kopajúcim asi 
chýbal dotyk s loptou, prihlá-
silo sa ich 275 v súťaži dospe-
lých, a v žiackych kategóriách 
bola tiež celkom slušná účasť.

Úvodný kop, a teda otvo-
renie tejto súťaže bolo v réžii 
primátorky Rudolfy Novot-
nej. V jednotlivých kategóri-
ách bolo nasledovné poradie: 
V kategórii žiaci do 12 rokov 
1. miesto získal Nikolas Bá-
leš, 2. miesto Šimon Rusnák
a na 3. mieste skončil Marko 
Znášik. V  žiackej kategórii 
do  15 rokov sa na  1. mies-
te umiestnil Patrik Jandák, 
druhý skončil Sebastián Po-
doba a na tretej priečke skon-
čil Daniel Marko. Kategória 
dospelých priniesla drámu až 
do samého konca, pretože sa 

súťažilo o dosť vysokú výhru, 
a  to rovných 500 eur, ktoré 
si napokon odniesol Lukáš 
Štrauch, za ním sa umiest-
nil Filip Slovák a pomyselný 
bronzový stupienok obsadil 
Andrej Mutňanský.

Po  ukončení jedenástok 
sme usporiadali v areáli KD 
tanečnú zábavu so skupinou 

KTM, pričom účasť na tejto 
zábave prevýšila všetky oča-
kávania, prišlo totiž nespo-
četne veľa zábavy chtivých 
návštevníkov, ktorí pri dobrej 
hudbe tancovali až do biele-
ho rána. K tomu bohatá tom-
bola a  jednoducho je treba 
skonštatovať, že celá akcia 
konaná v Biskupiciach sa vy-

darila nad očakávanie, za čo 
patrí vďaka všetkým, ktorí 
akýmkoľvek dielom prispeli 
k zdarnému sobotnému dňu. 
Takže na záver si už len zaže-
lať, aby sa aj v budúcom roku 
akcia podarila minimálne 
tak, ako tohtoročná. 

Michal Morávek, 
 predseda VMČ Biskupice

Upršané 7. kolo 
BBL vo Vlčkove 

Bánovskí zápasníci 
na majstrovstvách 
Európy

Vlčkovo, s veľkou pod-
porou starostu Dežeríc, 
pána Chudobu, hostí Bá-
novskú bežeckú ligu už 
mnoho rokov. Poväčšine 
sú to obávané tropické 
kolá, no rok 2022 bol pre 
zmenu v  znamení vytr-
valého dažďa. Napriek 
nekomfortným podmien-
kam sa prišlo do Vlčkova 
vykúpať, vyblatiť a  vy-
šmýkať 53 bežcov hlavnej 
a  hobby kategórie. S  or-
ganizátormi MiniBBL, 
Oňom a  Mely, dokonca 
pocvičilo aj sedem odváž-
nych detí. Pred všetkými 
klobúk dolu! Najrýchlejší
na  8,3 km dlhej trati bol 
Vlado Kováč z  Achilles 
Handlová. Toto sa mu ten-
to rok stáva často. Keď prí-
de na  ligu, vyhrá. Druhý
skončil David Gránsky, 
ktorý to v  cestnej obuvi 
prešmýkal krátko za víťa-
zom. Tretí dobehol Mi-
lan Makiš, sadla mu trať 

aj počasie a  zaslúžene sa 
mu ušla pomyselná bed-
ňa. Medzi ženami domi-
novala Lenka Lomnická
z Achilles Handlová pred 
Majkou Škorcovou z Prús 
a Kristínou Dobrotovou
z  Trebichavy. Dievčence 
v konkurencii mužov vô-
bec nezaostávali a  prišli 
v prvej polovici výslednej 
listiny. Aj keď vo Vlčkove 
pršalo, prichádzajúci bež-
ci boli reklamou na  beh. 
Mokrí do nitky, ale usmia-
ti a spokojní. Kvôli sprie-
vodným aktivitám si však 
na  ďalšie kolo prajeme 
pekné počasie. Bude sa 
konať 28. augusta v Ľuto-
ve, kde bežcov čaká horská 
etapa BBL 2022. Trať aj zá-
zemie je v peknom pros-
tredí, oplatí sa prísť. Ak aj 
nebeháte, nevadí, zoberte 
na  MiniBBL aspoň deti, 
budú pre nich opäť pripra-
vené aktivity, ktoré bavia. 

Pavol Struhár, BBL

Chorvátska metropo-
la Záhreb bola v  dňoch 
16. - 19. 7. dejiskom Maj-
strovstiev Európy starších 
žiakov (U15) v  zápasení. 
Slovenskú reprezentá-
ciu voľného štýlu tvorilo 
7 zápasníkov. Medzi ten-
to úzky výber sa podarilo 
prebojovať aj dvom chlap-
com z  Mestského zápas-
níckeho klubu Bánovce 
nad Bebravou.

O najlepší výsledok ce-
lej reprezentácie sa posta-
ral práve náš Tomáš Me-
las. V hmotnosti do 44 kg 
v  osemfinále porazil Bul-
hara Ibryana na  lopat-
ky. Vo štvrťfinále narazil 
na Gruzínca Maisuradzeho 
(neskorší bronzový me-
dailista), s ktorým prehral 
0:11 na  body a  z  ďalších 
bojov vypadol. V  koneč-
nom hodnotení obsadil vý-
borné 9. miesto. Menej sa 
darilo druhému Bánovča-
novi Patrikovi Urbánkovi. 

V hmotnosti do 62 kg pre-
hral v kvalifikácii s Izraelča-
nom Tomkovichom (obsa-
dil 5. miesto) 0:10 na body, 
z  ďalších bojov vypadol 
a obsadil 20. miesto. Treba 
pripomenúť, že obaja v tejto 
kategórii budú štartovať aj 
budúci rok. Dúfame teda, 
že nabrali veľké skúsenos-
ti z veľkého turnaja, ktoré 
zúročia v  ďalšej športovej 
kariére. Tomášovi gratu-
lujeme k výsledku a obom 
za  vzornú reprezentáciu 
klubu, mesta a aj Slovenska. 

Milan Urbánek

Zľava: Tomáš Melas 
a Patrik Urbánek

žiaci do 15 rokovžiaci do 15 rokov

žiaci do 12 rokovžiaci do 12 rokov mužimuži
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Informačné centrum na námestí 
ponúka kopírovanie dokumentov

 Dám do  prenájmu 1- izbový byt v  BN – STRED, 
komplet zariadený. Tel. 0904 261 539.
 Dám do prenájmu obchodné, skladové a kancelárske 
priestory cca 200 m2 - v prípade záujmu aj menej. Dvor, 
internet, sociálne zariadenie. Kúrenie a  voda majú 
samostatné merače. Ul Mlynská, Bánovce n/B. Tel. 
0907 342 633.
 P r e d á m  r a š e l i nové  br i k e t y  n a   k ú r e n ie . 
Tel. 0948 343 530.
 Predám teplovzdušný liatinový krb SAMUM cena 
350 €. Tel. 038/769 41 35.
 Výkup parožia. Tel. 0904 834 937.

INZERCIA

OPRAVA CHLADNIČIEK. Diagnostika zdarma, výkup 
a predaj renovovaných. Ponuka fb.com/ppelektronika 
0944 070 007

Expresná výroba matracov na mieru. Tel. 0949 211 349

Pokládka kobercov, PVC podláh, obklady stien a stro-
pov, montáž nábytku, maliarske a natieračske práce. 
Tel. 0949 211 349

Prijmeme skladníka do predajne firmy Alit Slovakia, 
s. r. o. Možnosť kariérneho rastu. Výhoda: skúsenos-
ti s VZV, vodičský preukaz B, E. Tel. 0948 68 00 77, 
email: alit@alit.sk, www.alit.sk 

Absolútny výpredaj v čínskom obchode v ružovej budo-
ve. Zľava 50 % až 70 %. Trvá už len dva týždne.

Bánovská halová liga sa opäť hlási o slovo

Farský detský letný eRko tábor

Všetko nasvedčuje tomu, že Bánov-
ská halová liga v malom futbale sa dočká 
po 2 rokoch už túto jeseň ďalšieho pokra-
čovania. Naposledy sa súťaž, ktorú organi-
zoval predseda OZ Rozvoj športu Jozef Far-
kaš, hrala v ročníku 2018/2019 v Mestskej 

športovej hale v Bánovciach nad Bebravou 
za účasti 9 družstiev. Víťazom doteraz po-
sledného 16. ročníka Bánovskej halovej fut-
balovej ligy sa stali hráči družstva EL Fuňo. 
Na konto si vtedy pripísali už šiesty titul 
a stali sa najúspešnejším tímom v histórii 

BHF ligy. Zástupcovia družstiev, ktoré majú 
záujem o štart v novom ročníku Bánovskej 
halovej futbalovej ligy, sa môžu prihlásiť 
najneskôr do 15. októbra 2022 u Stanisla-
va Mikloša na tel. čísle 0910 155 885, kde 
dostanú aj bližšie informácie.  S. Mikloš

V  dňoch 10. – 16. júla sa 
po troch rokoch uskutočnil po-
bytový detský letný tábor far-
nosti Bánovce nad Bebravou. Už 
tradične bol organizovaný pod 
občianskym združením eRko 
– hnutie kresťanských spoločen-
stiev detí, ktoré pôsobí aj v našom 
meste. Posledné dva roky sme pre 
pandemickú situáciu organizo-
vali iba denné tábory, o to radšej 
sme, že tento rok to konečne vy-
šlo a mohli sme pobytový tábor 
úspešne uskutočniť. Konal sa ne-
ďaleko Trenčína, v peknom prí-
rodnom prostredí v chate Kubri-
ca. 30 detí bolo rozdelených do 4 
skupín, v ktorých počas celého 
týždňa pracovali vždy pod vede-
ním dvoch animátorov. Celkový 
táborový tím pozostával z 10 ľudí, 
vrátane vedúceho tábora a zdra-
votníčky. Naším cieľom bolo 
poskytnúť deťom plnohodnotne 
strávený prázdninový týždeň, 
veľa zábavy, kontaktu s  inými 
deťmi a v neposlednom rade viesť 

ich nenásilnou a hravou formou 
k pozitívnym hodnotám. Názov 
a zároveň téma tábora boli „Cesta 
dobrodružstva...“, na ktorú sme 
sa každý deň vydávali. Každý 
deň mal zároveň priradený svoj 
prírodný živel a k nemu zodpo-
vedajúcu činnosť, ako napríklad 
„oheň – láska“. Takto tematicky 
boli nastavené aj jednotlivé aktivi-
ty počas dňa. Tie boli veľmi pestré 
a každý si mohol prísť na svoje. 
Od rôznych športových, či pohy-
bových aktivít, cez turistický vý-

let, zábavné a vodné hry, diskoté-
ku, vedomostné a tvorivé aktivity 
až po sledovanie filmu a čítanie 
večerných rozprávok. Keďže tá-
bor bol farský (hoci účastníci 
nemuseli byť nutne farníci), pri-
rodzene nechýbala sv. omša, či 
každodenná modlitba. Tábor 
sa vždy snažíme robiť dostupný 
aj pre sociálne slabšie, či viacpo-
četné rodiny a aj preto bol celý 
táborový tím zložený z dobrovoľ-
níkov, za čo im patrí veľké poďa-
kovanie. Ďakujeme tiež tým, kto-

rí nás finančne či inak podporili, 
aby tábor mohol prebehnúť. Sme 
veľmi radi, že počasie vyšlo veľ-
mi dobre, nikomu sa nič závažné 
nestalo a celý tábor prebehol bez 
zásadnejších komplikácií. Pevne 
veríme a podľa reakcií tušíme, že 
deťom sa v tábore páčilo, odniesli 
si veľa pekných zážitkov a nových, 
či staronových kamarátstiev. My 
sa už teraz tešíme na tábor v ďal-
šom roku, ale aj na celoročnú čin-
nosť s deťmi. 

P. Králik (vedúci tábora)
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Suveníry 
V  Informačnom centre 
na Námestí Ľ. Štúra okrem 
informačných služieb a kopí-
rovania, nájdete ponuku za-
ujímavých kníh a suvenírov.
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týždenník 
občanov mesta a okresu 
Bánovce nad Bebravou

Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

(Cena za kompletný smútočný obrad od 590 €)

POHREBNÁ 
SLUŽBA


